
20200121 Aanvullende vragen

Technische Vragen CDA inzake Digitaal 
Connectiviteitsplan
1. Heeft de gemeente Veldhoven een Digitaal Connectiviteitsplan? Of bestaat er 

regionaal plan? Zo ja, waar is dit te vinden? Zo nee, wordt er aan zo'n 
plan gewerkt?

Gemeente Veldhoven heeft op dit moment geen Digitaal Connectiviteitsplan. 
Binnen het MRE gebied heeft nog geen enkele gemeente zo'n plan. Het idee is om 
binnen het Stedelijk gebied Eindhoven (SGE) een werkgroep te vormen om een 
gezamenlijk beleid op te stellen (Antennebeleid), waarin de voorwaarden worden 
opgenomen die betrekking hebben op het Digitaal Connectiviteitsplan. Het 
opstellen van zo'n beleid kan in samenwerking met het Antennebureau, VNG en 
GGD worden opgesteld. Mogelijk dat dit Antennebeleid 'uitgerold' kan worden 
binnen het MRE gebied.

2. Wat zijn de gevolgen van de netwerkverdichting 5G voor Veldhoven?

Het project 5G is voor (alle) gemeenten redelijk onbekend. De gevolgen van de 
netwerkverdichting is zodoende op de lange termijn (meer dan 5 jaar) moeilijk in 
te schatten. Ook de telecombedrijven weten dit niet! Overigens verwachten de 
telecombedrijven ( verenigd in Monet) dat binnen nu en 5 jaar een verdichting 
van ca 100Zo van het aantal antennes. Deze overkoepelende organisatie maakt 
ieder jaar een plaatsingsplan, en deze wordt besproken met elke gemeente.

3. Welke connectiviteitsdoelstellingen zijn er geformuleerd voor Veldhoven?

Zie antwoord bij vraag 1. Binnen het SGE zal zoveel mogelijk eenzelfde 
doelstelling worden nagestreefd. Overigens is het binnen het SGE de wens voor 
een volledige dekking van het 5G, waarbij ook gezondheid en straatbeeld een 
belangrijke rol zal hebben.

4. Hoe wordt verrommeling van de ruimte voorkomen?

In een Antennebeleid kunnen er voorwaarden worden opgenomen waardoor 
'verrommeling' wordt voorkomen. Verder zal de overkoepelende organisatie Monet 
in hun plaatsingsplan zendapparatuur van de deelnemende telecombedrijven gaan 
combineren. Het plaatsen van zendapparatuur aan lichtmasten kan een 
mogelijkheid zijn, wel dient dit nog technisch worden uitgewerkt of dit wel 
mogelijk is. Verder zal het plaatsen van nieuwe zendapparatuur uitgevoerd 
worden met aparte masten of bestaande gebouwen.

5. Is er staand Antenne beleid voor Veldhoven of in MRE gebied?

Gemeente Veldhoven heeft nu geen Antennebeleid.
Zie verder antwoord bij vraag 1.

6. Welke randvoorwaarden worden gehanteerd? Bijvoorbeeld t.a.v.:
a. Hoe sterk mag het Elektro Magnetisch Veld zijn? Dit i.v.m.

elektrogevoeligheid (wat volgens staand onderzoek meer met placebo 
effect te maken heeft maar daardoor niet minder echt ziek maakt).

Voor het opstellen van voorwaarden betreffende gezondheid kan Z zal de GGD 
ondersteuning bieden. Bij het opstellen van een Antennebeleid zal dan ook de 
GGD worden betrokken om voorwaarden inzake gezondheid op te nemen.



b. Graafwerkzaamheden voorkomen? Met bepaalde tussentijd?

Met de netbeheerders wordt elk kwartaal overleg gehouden welke projecten in 
voorbereiding zijn en uitgevoerd worden. Daarbij zullen de telecombedrijven ( 
verenigd in Monet) jaarlijks een plaatsingsplan opstellen die met de gemeente 
wordt besproken. Op deze wijze kan zo veel 'werk met werk' worden uitgevoerd. 
Daarbij zal ook een goede afstemming te zijn met de netbeheerder van 
elektrakabels omdat nieuwe zendapparatuur ook een stroomvoorziening nodig 
hebben.

c. Small cells toepassen op gebouwen of bestaande infrastructuur(met 
alle gevolgen als bv een lantaarnpaal omver wordt gereden of een 
bushokje wordt verplaatst?)

In het wijzigingsvoorstel Telecomwet is in opgenomen dat plaatsing van kleine 
zendapparatuur aan lichtmasten en ander straatmeubilair toegestaan dient te 
worden. Dit heeft dan ook direct gevolgen op het beheer van onze lichtmasten 
e.d. Advies is dan ook om randvoorwaarden vast te stellen. Een Antennebeleid is 
met het voorgestelde wijzigingsvoorstel Telecomwet dan ook van belang.

7. Waar kunnen bedrijven die netwerken aanleggen terecht voor aanvragen is 
er één loket aanvraag mogelijk voor gemeente en provincie?

Voor aanvragen voor aanleg kabels en leidingen kunnen netbeheerder hun 
aanvragen indienen via het digitale programma MOOR (Meldpunt Opbrekingen 
Openbare Ruimte). Daarbij is er elk kwartaal overleg met de netbeheerders.

Algemeen:

Gemeente Eindhoven heeft inmiddels een reactie gegeven op consultatie 
wijzigingsvoorstel. In deze (openbare) reactie zijn de voordelen , en aandachtspunten 
benoemd. In de opgestelde reactie heeft gemeente Eindhoven (en namens de Brainport 
regio) het belang van de digitale connectiviteit benoemd. Daarbij is in de reactie ook 
vermeld dat er nog veel uitgezocht en afgesproken dient te worden. Samenwerking en 
belang hebben voor elkaars wensen (voorwaarden) in deze nieuwe ontwikkeling is hierbij 
noodzakelijk.

Zie bijlage

AANVULLENDE VRAGEN 5 DECEMBER 2019

N.a.v. de antwoorden op mijn vragen betreffende het DigitaalConnectiviteitsplan - nogmaals dank 
daarvoor- en verdere info die mij inmiddels ter ore is gekomen nog een paar vragen.

In het antwoord betreffende aanpak Connectiviteitsplan staat dat dit regionaal aangepakt wordt.
Wat ik verstandig vind. Maar dan is het wel vreemd dat de brief met de vragen aan de minister alleen 
door gemeente Eindhoven ondertekend is.

1. Hoe zit dat nu precies? Waarom is die brief niet door alle gemeentes in de regio inclusief
Veldhoven ondertekend? In hoeverre is 5G inmiddels in de Regio aan de orde geweest? Wanneer 
staat het geagendeerd? Onderneemt het College stappen om het te agenderen?
Zoals alle gemeenten in Nederland wachten ook de gemeente Veldhoven en regionale 
samenwerkingsverbanden op de resultaten van overleg tussen VNG en Ministerie van EZK en op



de kaders die het betreffende Ministerie zal gaan vastleggen in wet- en regelgeving. Zodra er 
heldere uitvoeringskaders zijn van uit de Rijksoverheid, kunnen de gemeenten hierop handelen. 
Zoals in de eerste vraag/antwoordronde al is aangegeven: Het idee is om binnen het Stedelijk 
gebied Eindhoven (SGE) een ambtelijke werkgroep te vormen om een gezamenlijk beleid op te 
stellen (Antennebeleid), waarin de voorwaarden worden opgenomen die betrekking hebben op 
het Digitaal Connectiviteitsplan. Veldhoven onderzoekt op dit moment ambtelijk of een 
dergelijke samenwerking mogelijk is.

De Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) heeft het Ministerie van Economische Zaken en 
Klimaat (EKZ) op 27 juni 2019 geïnformeerd dat gemeenten de uitrol van 5G ondersteunen en 
dat deze uitrol veel innovatieve mogelijkheden zal bieden. Uitrol dient ook plaats te vinden in 
dunner bevolkte gebieden zodat dit te goede komt van de leefbaarheid en economie. Wel 
concludeert de VNG dat de positie, rol en verantwoordelijkheid van de gemeenten onvoldoende 
zijn belicht en besproken. Verder is er vanuit de overheid geen duidelijke communicatie, en 
hierdoor gemeenten hun inwoners niet kan informeren.

2. Is er al antwoord van de minister op de brief van 6 sept jl van de gemeente Eindhoven? Heeft 
Veldhoven inzage in dat antwoord? Met name ook de verplichtingen voor de gemeente rond 
meewerken aan plaatsing 5 G antennes en de gevolgen voor onderhoudskosten lantaarns en 
andere publieke zaken kunnen invloed hebben op de begroting. Zo ja dan zou ik dat antwoord 
graag inzien.
Uit navraag bij gemeente Eindhoven blijkt dat er (nog) geen reactie is geweest.

Via een mail heeft het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat een bericht verstuurd 
inzake stand van zaken Antenneconvenant:
We willen u graag informeren over de stand van zaken rond het Antenneconvenant. Het 
Antenneconvenant is een overeenkomst tussen de Rijksoverheid, VNG en mobiele operators ten 
behoeve van een zorgvuldige plaatsing van omgevings vergunningvrije antennes. De looptijd van 
het Antenneconvenant is verlengd tot 31 december 2020. De verklaring tot instemming van 
wijziging van het convenant ten behoeve van de verlenging wordt (zo mogelijk op 19 december 
a.s.) gepubliceerd op de site van het Antennebureau (https://www.antennebureau.nl). Intussen 
werken de deelnemende partijen aan de vernieuwing van het Antenneconvenant. Met de VNG 
zijn we in gesprek op welke wijze gemeenten hier ook bij betrokken kunnen worden.

3. Blijkt Veldhoven een brief dd 6 aug 2019 van Stichting StralingsArmNederland bij monde van dhr 
of mevr. B.Bosman ontvangen te hebben. Daarin worden zowel aan het College als aan de 
Raadsleden 4 vragen gesteld. Wat is het antwoord van het College op deze brief geweest? 
Helaas is er rondom deze brief iets misgegaan in de communicatie tussen griffie en college, 
waardoor de brieven nog niet in behandeling konden worden genomen. De brief zal op korte 
termijn worden beantwoord.
De GGD'en in Brabant (team Gezondheid, Milieu en Veiligheid) hebben toegezegd gemeenten te 
ondersteunen over de vraagstukken over 5G en gezondheid. Op de site 
https://ggdleefomgeving.nl/omgeving/mobiele-telefoons-en-zendmasten/ is informatie te 
vinden over straling van mobiele telefoons en zendmasten. Alle mobiele netwerken in 
Nederland (dus ook 5G in de toekomst) moeten voldoen aan internationale 
blootstellingslimieten voor elektromagnetische velden. Als de blootstelling onder de daarvoor



geldende limieten blijft, ben je voldoende beschermd tegen de nu bekende schadelijke 
gezondheidseffecten. Agentschap Telecom houdt in Nederland toezicht op de naleving van die 
limieten. Ook hierover is meer informatie te vinden op de site 
https://www.kennisplatform.nl/wetenschap-over-emv-mobiele-telefoons/

4. Brief van Linda op den Dries d.d. 21-11-2019 die bezwaar aantekent tegen de uitrol van 5 G. Zij 
maakt zich kennelijk bezorgd. Welke reactie heeft zij van het College gehad?
Zie antwoord vorige vraag.

Aansluitend bij vraag 3: Uit de cijfers van de Brabantscan maak ik op dat 13% van de volwassen 
inwoners van Zeelst, Meerveldhoven en wat verspreide huizen langs de E3 zich zorgen maken over 
hun gezondheid als gevolg van het plaatsen van zendmasten. Dit cijfer dateert uit 2016. Ter 
vergelijking in de andere wijken maakt zich slechts ^ zorgen.

5. Is dit verschil verklaarbaar door de duidelijke zichtbaarheid van de zendmast langs de Poot van 
Metz en het feit dat bij de plaatsing van die mast nogal wat mensen nieuwe beter geïsoleerde 
antennekabels voor hun TV moesten aanschaffen? Zijn er andere redenen voor dit verschil in 
bezorgdheid?
De digitennemast langs de N2 lijkt ons hier ook de meest logische verklaring voor. Een andere 
verklaring hebben wij niet.

6. Welke stappen onderneemt het College zelf of onderneemt het College richting Regio om de 
risicocommunicatie op touw te zetten?
Zie antwoord onder 1.
Inmiddels heeft het ministerie EZK aan de Gezondheidsraad gevraagd om een onderzoek te doen 
naar de recente stand van zaken ten aanzien van het onderzoek naar straling en 
volksgezondheid. De resultaten daarvan moeten worden afgewacht.


